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Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 - forslag 
 
Vedtak som innstilling fra Formannskapets Strategi og plan - 12.06.2024 - 23/24 
 
Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 vedtas. 
 
Tilleggsforslag med to følgende punkter inn i planstrategi, med 
revidering/utarbeidelse i 2025: 
- Arbeidsgiverpolitikk 
- Temaplan kompetanseutvikling 

 
 
Kommunedirektørens innstilling: 
Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 vedtas. 
 

 
Sammendrag: 
Alle kommuner skal utarbeide og vedta en kommunal planstrategi senest ett år etter at det 
nye kommunestyret er konstituert. I planstrategien skal kommunestyret ta stilling til om 
kommuneplanen skal revideres, helt eller delvis. Planstrategien kan også ta stilling til 
andre planbehov kommunen har. Vurderingen av planbehov gjøres i lys av de 
utfordringene og mulighetene vi står ovenfor. 
 
Det er kommunestyret som skal vedta planstrategien. Før kommunestyret behandler 
forslaget, går saken til politiske råd og utvalg, som får mulighet til å gi sin innstilling til 
forslag til vedtak. 

 
Kommunestyret 20.06.2024: 
 
Behandling: 
Forslag, foreslått av Benedicte Heieren Hundhammer, Høyre 
 



 
Alternativt forslag til vedtak: 
1. Behandling av kommunal planstrategi 2024-2027 utsettes til etter sommeren 2024. 
2. Kommunestyret ber om at følgende forhold belyses før neste behandling: 
a) Sak 19/24 Kommuneplanens arealdel 2023-2035 - Prinsippavklaring etter høring 
og offentlig ettersyn, ble behandlet av formannskapets strategi og plan 21.05.2024, 
og endret mye på det administrative forslaget til vedtak. 
- Hvordan ivaretas innstillingene i denne saken vedtaket i formannskapets strategi 
og plans for kommuneplanenes arealdel og prisnippavklaringen sammen med 
allerede pågående saker? 
- Er det forhold i nevnte vedtak som utfordrer eller utløser utakt mellom Kommunal 
planstrategi, kommuneplanens samfunnsdel og arealdel? 
b) I kommunedirektørens forslag til Kommunal planstrategi 2024-2027, under avsnitt 
«Vurdering av planbehovet», står følgende å lese: «I denne kommunestyreperioden 
må det prioriteres å fullføre planarbeid som er satt i gang, i tillegg til å følge opp det 
som er vedtatt.» 
- Er det riktig og oppfattet dette slik at Ringerike kommunes planavdeling i denne 
kommunestyreperioden ikke har kapasitet til arbeid med nye planer og strategier? 
c) I oversikt over kommunale planstrategi 2024-2027- Beskrivelse av prioriterte 
oppgaver, finner vi temaplan for overordnet mobilitet i Hønefoss. 
- Hvordan prioriteres dette arbeidet, og hva er status og fremdrift på denne saken? 
d) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, hvordan 
stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse behovet for en 
hel eller delvis revisjon av planstrategien? 
e) I tillegg til prioriterte planoppgaver i kommunal planstrategi, kommer også private 
planinitiativ. 
- Hvordan er kapasiteten og prioriteringen av disse i forhold til fokuset som er på 
behandling av allerede pågående saker? 
f) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 ikke kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, 
hvordan stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse 
behovet for en hel eller delvis revisjon av planstrategien? 
 
 
 

 
Ordfører foreslo voteringsrekkefølge som ble enstemmig vedtatt. 
 
Avstemming: 
 
Alternativ avstemming mellom Formannskapets innstilling og Benedicte H. Hundhammer (H) 
forslag, ble Formannskapets innstilling vedtatt mot 16 stemmer (H, KrF og Frp) 

 
 
1-KS- 105/24 Vedtak: 
 
Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 vedtas. 
 
Tilleggsforslag med to følgende punkter inn i planstrategi, med revidering/utarbeidelse i 
2025: 
- Arbeidsgiverpolitikk 
- Temaplan kompetanseutvikling 

 
 



Ungdomsrådet 18.06.2024: 
 
Behandling: 
Forslag, foreslått av Karina Monika Dynda,  
Ungdomsrådet ber om at saken utsettes til etter sommeren 2024. Ungdomsrådet 
ønsker en som kommer inn i rådet å orienterer om saken. 

 
Leder foreslo voteringsrekkefølge, som ble enstemmig vedtatt. 
Avstemming: 
Dynda's forslag ble enstemmig vedtatt som Ungdomsrådets råd til Kommunestyret.  
 
 
UNG- 15/24 Vedtak: 
Forslag fra Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet ber om at saken utsettes til etter sommeren 2024. Ungdomsrådet ønsker 
en som kommer inn i rådet å orienterer om saken. 

 
Rådet for personer med nedsatt funksjonsevne 18.06.2024: 
 
Behandling: 
Forlag, foreslått av Anita Prøsch Storbraaten, Fremskrittspartiet 
Rådet for personer med nedsatt funksjonsevne støtter forslaget til HOK og HMA og 
ønsker også at saken utsettes til august mnd. 
Rådet for personer med nedsatt funksjonsevne forutsetter at det kommunale 
planstrategi er samkjørt med den Regionale Planstrategien. 

 
Leder foreslo voteringsrekkefølge, som ble enstemmig vedtatt. 
Avstemming: 
Sorbraaten's (FRP) forslag ble enstemmig vedtatt som Rådet for personer med nedsatt 
funksjonsevnes råd til Kommunestyret 
 
 
RFF- 21/24 Vedtak: 
Forslag fra Rådet for personer med nedsatt funksjosevne 
Rådet for personer med nedsatt funksjonsevne støtter forslaget til HOK og HMA og ønsker 
også at saken utsettes til august mnd. 
Rådet for personer med nedsatt funksjonsevne forutsetter at det kommunale planstrategi 
er samkjørt med den Regionale Planstrategien. 

 
Integreringsutvalget 17.06.2024: 
 
Behandling: 
Forslag, foreslått av Helge Grundstad, Venstre 
Integreringsutvalget ber kommuestyret om å utsette saken til etter sommeren. 
Kommunen må ta mer hensyn til natur framover i planene sine, derfor bør en i 
kommuneplanens arealdel for 2023- 2025 ta inn følgende. 

Kommunen har et ansvar å prioritere mellom ulike hensyn i arealpolitikken. 

Det prinsippet utfordres nå ifølge Norsk Klimastiftelse. 

Forskere påpeker at kommunen gjør det med et regelverk, virkemidler og verktøy 
som ble utviklet før vi virkelig erkjente hvor utsatt naturen vår faktisk er. Kommunen 
bør derfor gjøre en «vasking» av tidligere planer og vedtak for å oppgradere dem til 
dagens naturkrav. 

Det må settes strengere krav for hvordan naturen skal beskyttes. Bør ringerike 
vurdere å ha sin egen «markagrense»? 



 
Leder foreslo voteringsrekkefølge, som ble enstemmig vedtatt. 
Avstemming: 
Grundstad's (V) forslag ble enstemmig vedtatt som integreringsutvalgets råd til 
kommunestyret 
 
 
IR- 15/24 Vedtak: 
Forslag fra Integreringsutvalget 
Integreringsutvalget ber kommuestyret om å utsette saken til etter sommeren. 
Kommunen må ta mer hensyn til natur framover i planene sine, derfor bør en i 
kommuneplanens arealdel for 2023- 2025 ta inn følgende. 

Kommunen har et ansvar å prioritere mellom ulike hensyn i arealpolitikken. 

Det prinsippet utfordres nå ifølge Norsk Klimastiftelse. 

Forskere påpeker at kommunen gjør det med et regelverk, virkemidler og verktøy som ble 
utviklet før vi virkelig erkjente hvor utsatt naturen vår faktisk er. Kommunen bør derfor 
gjøre en «vasking» av tidligere planer og vedtak for å oppgradere dem til dagens 
naturkrav. 

Det må settes strengere krav for hvordan naturen skal beskyttes. Bør ringerike vurdere å 
ha sin egen «markagrense»? 

 
Eldrerådet 17.06.2024: 
 
Behandling: 
Merknad, foreslått av Gondola Guttormsen,  
Eldrerådet støtter forslaget til HOK og HMA og ønsker også at saken utsettes til 
august mnd. Eldrerådet forutsetter at det kommunale planstrategi er samkjørt med 
den Regionale Planstrategien. 

 
Leder foreslo voteringsrekkefølge, som ble enstemmig vedtatt. 
Avstemming: 
Eldrerådet's forslag ble enstemmig vedtatt som Eldrerådets råd til kommunestyret. 
 
ELD- 22/24 Vedtak: 
Forslag fra Eldrerådet  
Eldrerådet støtter forslaget til HOK og HMA og ønsker også at saken utsettes til august 
mnd. Eldrerådet forutsetter at det kommunale planstrategi er samkjørt med den Regionale 
Planstrategien. 

 
 
Formannskapets Strategi og plan 12.06.2024: 
 
Behandling: 
Forslag, foreslått av Håkon Kvissel Ohren, Arbeiderpartiet 
Kommunedirektørens innstilling: 
Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 vedtas. 
 
Tilleggsforslag med to følgende punkter inn i planstrategi, med 
revidering/utarbeidelse i 2025: 
- Arbeidsgiverpolitikk 
- Temaplan kompetanseutvikling 



 
 
Ordfører foreslo voteringsrekkefølge som ble enstemmig vedtatt. 
 
Avstemming: 
Alternativ avstemming mellom Hovedutvalgets (HMA) innstilling og Ohrens (Ap) forslag, ble 
Ohrens (Ap) forslag vedtatt med 9 stemmer (Ap, SP, INP, SV, R og V) 
 
Ohrens (Ap) tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt 
 
 
Dette som Formannskapets innstilling til Kommunestyret 
 
 
 
 
FS2- 23/24 Vedtak: 
 
Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 vedtas. 
 
Tilleggsforslag med to følgende punkter inn i planstrategi, med revidering/utarbeidelse i 
2025: 
- Arbeidsgiverpolitikk 
- Temaplan kompetanseutvikling 

 
 
Hovedutvalget for oppvekst og kultur 05.06.2024: 
 
Behandling: 
Forslag fra Høyre, SP og FRP, foreslått av Ingrid Magdalene Wik Risøy, Høyre 
Forslag fra Høyre: 
 
Følge vedtak som innstilling fra Hovedutvalget for miljø- og arealforvaltning - 
03.06.2024 - 
49/24: 
 
1. Behandling av kommunal planstrategi 2024-2027 utsettes til etter sommeren 2024. 
2. Kommunestyret ber om at følgende forhold belyses før neste behandling: 
a) Sak 19/24 Kommuneplanens arealdel 2023-2035 - Prinsippavklaring etter høring 
og offentlig ettersyn, ble behandlet av formannskapets strategi og plan 21.05.2024, 
og endret mye på det administrative forslaget til vedtak. 
- Hvordan ivaretas innstillingene i denne saken vedtaket i formannskapets strategi 
og plans for kommuneplanenes arealdel og prisnippavklaringen sammen med 
allerede pågående saker? 
- Er det forhold i nevnte vedtak som utfordrer eller utløser utakt mellom Kommunal 
planstrategi, kommuneplanens samfunnsdel og arealdel? 
b) I kommunedirektørens forslag til Kommunal planstrategi 2024-2027, under avsnitt 
«Vurdering av planbehovet», står følgende å lese: «I denne kommunestyreperioden 
må det prioriteres å fullføre planarbeid som er satt i gang, i tillegg til å følge opp det 
som er vedtatt.» 
- Er det riktig og oppfattet dette slik at Ringerike kommunes planavdeling i denne 
kommunestyreperioden ikke har kapasitet til arbeid med nye planer og strategier? 
c) I oversikt over kommunale planstrategi 2024-2027- Beskrivelse av prioriterte 
oppgaver, finner vi temaplan for overordnet mobilitet i Hønefoss. 
- Hvordan prioriteres dette arbeidet, og hva er status og fremdrift på denne saken? 
d) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 



Dersom FRE16 kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, hvordan 
stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse behovet for en 
hel eller delvis revisjon av planstrategien? 
e) I tillegg til prioriterte planoppgaver i kommunal planstrategi, kommer også private 
planinitiativ. 
- Hvordan er kapasiteten og prioriteringen av disse i forhold til fokuset som er på 
behandling av allerede pågående saker? 
f) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 ikke kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, 
hvordan stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse 
behovet for en hel eller delvis revisjon av planstrategien? 

 
 
Leder foreslo voteringsrekkefølge som ble enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Avstemming: 
Alternativ avstemming mellom kommunedirektørens innstilling og Risøy (H) forslag pva H, 
Sp og FrP, ble Risøys (H) forslag vedtatt mot 4 stemmer (Ap, INP og MDG)  som 
Hovedutvalgets (HOK) innstilling til Formannskapet 
 
 
 
 
 
HOK- 36/24 Vedtak: 
Forslag fra Høyre: 
 
Følge vedtak som innstilling fra Hovedutvalget for miljø- og arealforvaltning - 03.06.2024 - 
49/24: 
 
1. Behandling av kommunal planstrategi 2024-2027 utsettes til etter sommeren 2024. 
2. Kommunestyret ber om at følgende forhold belyses før neste behandling: 
a) Sak 19/24 Kommuneplanens arealdel 2023-2035 - Prinsippavklaring etter høring 
og offentlig ettersyn, ble behandlet av formannskapets strategi og plan 21.05.2024, 
og endret mye på det administrative forslaget til vedtak. 
- Hvordan ivaretas innstillingene i denne saken vedtaket i formannskapets strategi 
og plans for kommuneplanenes arealdel og prisnippavklaringen sammen med 
allerede pågående saker? 
- Er det forhold i nevnte vedtak som utfordrer eller utløser utakt mellom Kommunal 
planstrategi, kommuneplanens samfunnsdel og arealdel? 
b) I kommunedirektørens forslag til Kommunal planstrategi 2024-2027, under avsnitt 
«Vurdering av planbehovet», står følgende å lese: «I denne kommunestyreperioden 
må det prioriteres å fullføre planarbeid som er satt i gang, i tillegg til å følge opp det 
som er vedtatt.» 
- Er det riktig og oppfattet dette slik at Ringerike kommunes planavdeling i denne 
kommunestyreperioden ikke har kapasitet til arbeid med nye planer og strategier? 
c) I oversikt over kommunale planstrategi 2024-2027- Beskrivelse av prioriterte 
oppgaver, finner vi temaplan for overordnet mobilitet i Hønefoss. 
- Hvordan prioriteres dette arbeidet, og hva er status og fremdrift på denne saken? 
d) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, hvordan 
stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse behovet for en 
hel eller delvis revisjon av planstrategien? 
e) I tillegg til prioriterte planoppgaver i kommunal planstrategi, kommer også private 
planinitiativ. 



- Hvordan er kapasiteten og prioriteringen av disse i forhold til fokuset som er på 
behandling av allerede pågående saker? 
f) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 ikke kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, 
hvordan stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse 
behovet for en hel eller delvis revisjon av planstrategien? 

 
Hovedutvalget for helse, omsorg og velferd 04.06.2024: 
 
Behandling: 
Tillegsforslag (AP), foreslått av Tora Alvilde Hagen Tungesvik, Arbeiderpartiet 
Tilleggsforslag med to følgende punkter inn i planstrategi, med 
revidering/utarbeidelse i 2025: 
- Arbeidsgiverpolitikk 
- Temaplan kompetanseutvikling 

 
Leder foreslo voteringsrekkefølge som ble enstemmig vedtatt. 
 
Avstemming: 
Tungesviks (Ap) forslag oppnådde 4 stemmer (Ap, INP og SV) og falt. 
Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt som Hovedutvalgets (HOV) innstilling 
til Formannskapet. 
 
 
HOV- 19/24 Vedtak: 
Kommunedirektørens innstilling: 
Kommunal planstrategi for Ringerike kommune 2024-2027 vedtas. 
 

 
Hovedutvalget for miljø- og arealforvaltning 03.06.2024: 
 
Behandling: 
Forslag pva H, Sp og FrP, foreslått av Richard Baksvær, Høyre 
Alternativt forslag til vedtak: 
1. Behandling av kommunal planstrategi 2024-2027 utsettes til etter sommeren 2024. 
2. Kommunestyret ber om at følgende forhold belyses før neste behandling: 
a) Sak 19/24 Kommuneplanens arealdel 2023-2035 - Prinsippavklaring etter høring 
og offentlig ettersyn, ble behandlet av formannskapets strategi og plan 21.05.2024, 
og endret mye på det administrative forslaget til vedtak. 
- Hvordan ivaretas innstillingene i denne saken vedtaket i formannskapets strategi 
og plans for kommuneplanenes arealdel og prisnippavklaringen sammen med 
allerede pågående saker? 
- Er det forhold i nevnte vedtak som utfordrer eller utløser utakt mellom Kommunal 
planstrategi, kommuneplanens samfunnsdel og arealdel? 
b) I kommunedirektørens forslag til Kommunal planstrategi 2024-2027, under avsnitt 
«Vurdering av planbehovet», står følgende å lese: «I denne kommunestyreperioden 
må det prioriteres å fullføre planarbeid som er satt i gang, i tillegg til å følge opp det 
som er vedtatt.» 
- Er det riktig og oppfattet dette slik at Ringerike kommunes planavdeling i denne 
kommunestyreperioden ikke har kapasitet til arbeid med nye planer og strategier? 
c) I oversikt over kommunale planstrategi 2024-2027- Beskrivelse av prioriterte 
oppgaver, finner vi temaplan for overordnet mobilitet i Hønefoss. 
- Hvordan prioriteres dette arbeidet, og hva er status og fremdrift på denne saken? 
d) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, hvordan 
stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse behovet for en 
hel eller delvis revisjon av planstrategien? 



e) I tillegg til prioriterte planoppgaver i kommunal planstrategi, kommer også private 
planinitiativ. 
- Hvordan er kapasiteten og prioriteringen av disse i forhold til fokuset som er på 
behandling av allerede pågående saker? 
f) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 ikke kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, 
hvordan stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse 
behovet for en hel eller delvis revisjon av planstrategien? 
 
 

 
 
Leder foreslo voteringsrekkefølge som ble enstemmig vedtatt. 
 
Avstemming: 
Alternativ avstemming mellom kommunedirektørens innstilling og Baksværs (H) forslag pva 
H, Sp og FrP, ble Baksværs (H) forslag vedtatt mot 4 stemmer (Ap og INP)  som 
Hovedutvalgets (HMA) innstilling til Formannskapet 
 
HMA- 49/24 Vedtak: 
 
1. Behandling av kommunal planstrategi 2024-2027 utsettes til etter sommeren 2024. 
2. Kommunestyret ber om at følgende forhold belyses før neste behandling: 
a) Sak 19/24 Kommuneplanens arealdel 2023-2035 - Prinsippavklaring etter høring og 
offentlig ettersyn, ble behandlet av formannskapets strategi og plan 21.05.2024, og endret 
mye på det administrative forslaget til vedtak. 
- Hvordan ivaretas innstillingene i denne saken vedtaket i formannskapets strategi og 
plans for kommuneplanenes arealdel og prisnippavklaringen sammen med allerede 
pågående saker? 
- Er det forhold i nevnte vedtak som utfordrer eller utløser utakt mellom Kommunal 
planstrategi, kommuneplanens samfunnsdel og arealdel? 
b) I kommunedirektørens forslag til Kommunal planstrategi 2024-2027, under avsnitt 
«Vurdering av planbehovet», står følgende å lese: «I denne kommunestyreperioden må 
det prioriteres å fullføre planarbeid som er satt i gang, i tillegg til å følge opp det som er 
vedtatt.» 
- Er det riktig og oppfattet dette slik at Ringerike kommunes planavdeling i denne 
kommunestyreperioden ikke har kapasitet til arbeid med nye planer og strategier? 
c) I oversikt over kommunale planstrategi 2024-2027- Beskrivelse av prioriterte oppgaver, 
finner vi temaplan for overordnet mobilitet i Hønefoss. 
- Hvordan prioriteres dette arbeidet, og hva er status og fremdrift på denne saken? 
d) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, hvordan stiller 
dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse behovet for en hel eller 
delvis revisjon av planstrategien? 
e) I tillegg til prioriterte planoppgaver i kommunal planstrategi, kommer også private 
planinitiativ. 
- Hvordan er kapasiteten og prioriteringen av disse i forhold til fokuset som er på 
behandling av allerede pågående saker? 
f) I første del av juni 2024 får vi endelige svarene på NTP og avgjørelsen for FRE16. 
Dersom FRE16 ikke kommer inn igjen i prioriterte prosjekter i første del av NTP, hvordan 
stiller dette seg i forhold til gjeldene planstrategi og kan dette utløse behovet for en hel 
eller delvis revisjon av planstrategien? 
 
 

 



Innledning/Bakgrunn: 
Kommunal planstrategi skal vedtas i starten av hver kommunestyreperiode. Hensikten 
med kommunal planstrategi er blant annet å styrke planlegging som politisk 
styringsverktøy, samt å sikre mer målretta og strategisk planarbeid og mer effektiv 
ressursbruk. 
 
Forslag til vedtak er gjort offentlig 30 dager før kommunestyrets behandling, jf. kravene i 
plan- og bygningsloven. Eventuelle synspunkter som mottas fram mot politisk behandling, 
blir publisert på kommunens nettside og ligger tilgjengelig her: 
https://www.ringerike.kommune.no/ny-planstrategi/.   
 
Oversikt over prosessen og innspill  
Politisk involvering er vektlagt i prosessen med utarbeidelse av ny kommunal planstrategi. 
Alle politiske råd og utvalg har fått muntlige orienteringer om planstrategien, slik at de er 
godt forberedt til å gi innspill til forslaget når det kommer til behandling.  
 
I tillegg er det gjennomført verksted i formannskapets strategi og plan, fordelt på to møter. I 
tiden mellom møtene fikk de politiske partiene mulighet til å gi innspill om: 

· Utviklingstrekk – utfordringer og muligheter 
· Prioriteringer – hva vil vi gjøre noe med? 
· Erfaringer med kommuneplanens samfunnsdel 

 
Sju partier ga tilbakemelding, og innspillene er vedlagt dette saksframlegget.  
Kommunen har også innhentet synspunkter fra statlige og regionale organer og 
nabokommuner, og har mottatt tilbakemelding fra ni ulike myndigheter. Oppsummering og 
kommentarer til disse følger vedlagt, samt innspillene i sin helhet. Innspillene fra 
overordnede myndigheter handler i hovedsak om hvilke føringer og hensyn de ønsker at 
ivaretas i kommunens planlegging, ut fra deres ansvarsområde.  
 
I planstrategien er det lagt vekt på kommunens egen vurdering av utfordringsbildet i 
Ringerikssamfunnet, med bakgrunn i administrative og politiske innspill, samt nasjonale og 
regionale føringer for kommunal planlegging. Det er stor grad av samsvar mellom politiske 
og administrative innspill, både om kommunens utfordringer og behov. Det som skiller er at 
de politiske innspillene er mer konkrete og har større fokus på utvikling av både byen og 
tettstedene. Innspill fra partiene og verksted i formannskapet har gitt innsikt i utfordringer 
og muligheter sett fra politisk ståsted. Dette er tatt med inn i arbeidet med planstrategien, 
og vurdering av hvilke verktøy og virkemidler som er aktuelle ut fra målene vi jobber for å 
få til – og de utfordringene og mulighetene vi står ovenfor.  
 
Tabellen nedenfor viser prosessen med utarbeidelse av kommunal planstrategi.  
 

Tid Hva 
November-
desember 
2023 

Hovedutvalget for miljø- og 
arealforvaltning og Formannskapet 
– orientering om planstrategi 

Januar 2024 Innhente synspunkter fra offentlige 
myndigheter og nabokommuner 
Formannskapets strategi og plan – 
verksted del 1 
Arbeid i partiene - skriftlig 
tilbakemelding, forberedelse til 
verksted del 2. 

Februar 
2024 
 

Mars 2024 Formannskapet 
– verksted del 
2 

https://www.ringerike.kommune.no/ny-planstrategi/


Orientering i 
alle politiske 
råd og utvalg 

Offentliggjøring 
av forslag til 
vedtak (min. 30 
dager før 
kommunestyrets 
behandling) 

Mai 

Orientering om 
forslag til 
planstrategi i 
formannskapet 
og 
kommunestyret  

Juni Politisk behandling av forslag til 
planstrategi i kommunestyret 
- Alle politiske råd og utvalg får sak 
med mulighet for å gi innspill 

Beskrivelse av saken: 
Forslag til kommunal planstrategi 2024-2027 følger vedlagt. Foreslåtte hovedgrep i denne 
planstrategien er: 

1 Styrke sammenhengen i plansystemet 
2 Fullføre og følge opp planer 

       - Fullføre planarbeid som er satt i gang (begrense nye planer og 
strategier) 
       - Følge opp vedtatte planer  

3 Videreføre kommuneplanens samfunnsdel 2021-2030  
4 Fullføre revidering av kommuneplanens arealdel 

 
Ett av hovedgrepene i planstrategien er å styrke sammenhengen i plansystemet. I forrige 
kommunestyreperiode fikk vi på plass en tydeligere kobling mellom samfunnsdelen og den 
årlige handlingsplanen. Framover anbefaler kommunedirektøren å styrke sammenhengen i 
plansystemet ytterligere, gjennom et bedre samspill mellom planstrategien og 
handlingsdelen.  
 
Usikkerhet og stramme rammer gjør det nødvendig å prioritere. Valgene i planstrategien 
må ses i forhold til ressurser for å gjennomføre. Dette er viktig både for å gi forutsigbarhet 
til folkevalgte og innbyggere, og for å kunne disponere ressursene i kommunens 
administrasjon effektivt. Forrige planstrategi la opp til forholdsvis omfattende 
planoppgaver. Mye er fullført, mens noe fortsatt er i prosess. I denne 
kommunestyreperioden anbefaler kommunedirektøren å prioritere å fullføre planarbeid 
som er satt i gang, i tillegg til å følge opp det som er vedtatt.  
 
Denne planstrategien gir ikke en fullstendig oversikt over prioritering av kommunens 
samlede planbehov. Planstrategien er avgrenset til følgende:  

· Avklare behov for revidering av kommuneplanen 
· Foreslå nye strategier for to av kommunens sektorer.  
· Peke ut oppgaver som er aktuelle i perioden for sektor Strategi og utvikling 

 
Det er altså flere av kommunens planoppgaver som ikke er nevnt i planstrategien. Dette 
betyr ikke at disse ikke er prioritert.  
 
Forrige planstrategi var mer detaljert i hvilke planoppgaver som inngikk i oversikten. 
Oversikt over planoppgaver som var prioritert i forrige kommunale planstrategi 2020-2023, 



med beskrivelse av hvordan dette er fulgt opp, følger vedlagt. 
 
Juridiske forhold: 
Alle kommuner skal utarbeide og vedta en kommunal planstrategi senest ett år etter at det 
nye kommunestyret er konstituert, jf. plan- og bygningsloven § 10-1:  

Kommunestyret skal minst én gang i hver valgperiode, og senest innen ett år etter 
konstituering, utarbeide og vedta en kommunal planstrategi. Planstrategien bør 
omfatte en drøfting av kommunens strategiske valg knyttet til samfunnsutvikling, 
herunder langsiktig arealbruk, miljøutfordringer, sektorenes virksomhet og en 
vurdering av kommunens planbehov i valgperioden. 
 
Kommunen skal i arbeidet med kommunal planstrategi innhente synspunkter fra 
statlige og regionale organer og nabokommuner. Kommunen bør også legge opp til 
bred medvirkning og allmenn debatt som grunnlag for behandlingen. Forslag til 
vedtak i kommunestyret skal gjøres offentlig minst 30 dager før kommunestyrets 
behandling. 
 
Ved behandlingen skal kommunestyret ta stilling til om gjeldende kommuneplan eller 
deler av denne skal revideres, eller om planen skal videreføres uten endringer. 
Kommunestyret kan herunder ta stilling til om det er behov for å igangsette arbeid 
med nye arealplaner i valgperioden, eller om gjeldende planer bør revideres eller 
oppheves. 
 
Utarbeiding og behandling av kommunal planstrategi kan slås sammen med og være 
del av oppstart av arbeidet med kommuneplanen, jf. kapittel 11. 

 
Økonomiske forhold: 
Prioriteringene av planbehov vil ha økonomisk betydning for kommunen, både knyttet til 
selve planoppgavene og betydningen planene får for kommunens virksomhet. Ved behov 
for kjøp av ekstern bistand til planlegging, vedtas budsjettmidler gjennom den årlige 
rulleringen av handlingsplan. Det kan oppstå behov for ytterligere ressurser utover det som 
tildeles i forbindelse med rullering av handlingsplan. I disse tilfeller, vil kommunedirektøren 
fremme politisk sak hvor økonomiske forhold utredes og tas stilling til. 
 
Forholdet til kommuneplanens samfunnsdel: 
Gjennom planstrategien skal kommunestyret ta stilling til om kommuneplanen skal 
revideres. Mål og strategier i gjeldende samfunnsdel er en del av grunnlaget for 
vurderingene i forslag til planstrategi.  
Alternativt forslag til vedtak:  

1. Behandling av kommunal planstrategi 2024-2027 utsettes til etter sommeren 
2024.  

2. Kommunestyret ber om at følgende forslag til endringer innarbeides i 
planstrategien:  

a. <beskrivelse av endring>.  

Dersom det ved politisk behandling av planstrategien blir foreslått vesentlige endringer i 
innholdet i planstrategien, kan kommunestyret velge å utsette saken til etter sommeren. 
Endringer kan være både endringer i hovedgrep som er foreslått i planstrategien, samt 
forslag om å ta planoppgaver ut eller inn av prioriteringen. 
 
Hensikten med å utsette saken vil være at kommunedirektøren kan komme tilbake med et 
nytt saksframlegg med vurdering av konsekvensene av forslag til endringer.  
 
Kommunedirektørens vurdering: 
Intensjonen bak kommunal planstrategi er blant annet å styrke planlegging som politisk 
styringsverktøy, samt å gjøre planarbeidet målrettet og ikke mer omfattende enn 



nødvendig. For å oppnå disse intensjonene er det viktig at kommunen har et 
velfungerende plansystem, oversikt over planverket og kan gjøre en samlet vurdering av 
planbehovet. Mye av kommunens planarbeid har et langsiktig perspektiv, og går over flere 
år og gjerne på tvers av sektorer. For å få dette til kreves samarbeid og sammenheng i 
plansystemet, og prosesser som gir grunnlag for politiske prioriteringer.  
 
Fram mot neste kommunale planstrategi anbefaler kommunedirektøren å styrke 
sammenhengen i plansystemet i Ringerike kommune, og da særlig sammenhengen 
mellom planstrategien og handlingsplanen. For å få til dette bør arbeidet med neste 
planstrategi starte tidligere, og samordnes med arbeidet med handlingsplanen. Dette vil 
både gi synergier i arbeidet, og en bedre helhet i plansystemet. Med bakgrunn i 
hovedgrepet om styrke sammenhengen i plansystemet, vil kommunedirektøren jobbe 
videre med forslag til arbeidsdeling mellom planstrategi og handlingsplan. Hvordan dette 
kan løses vil framgå av framtidige forslag til handlingsplan, og videre i neste planstrategi 
som skal vedtas i 2028.  
 
Planstrategien skal utarbeides og vedtas i løpet av det første året i 
kommunestyreperioden, og er en god anledning for nytt kommunestyre til å gjøre seg kjent 
med kommunens plansystem og planverk. Drøfting av kommunens utviklingstrekk 
sammenholdt med planstrategien gir grunnlag for en felles forståelse av utfordringsbildet 
kommunen står overfor i kommunestyreperioden. Dette vil utgjøre et viktig grunnlag for 
politiske prioriteringer av planbehov.   
 

Tore Isaksen 
kommunedirektør 

 
Vedlegg: 
Vedlegg 1 Kommunal planstrategi 2024-2027 - kommunedirektørens forslag 
Vedlegg 2 Beskrivelse av prioriterte planoppgaver i kommunal planstrategi 2024-2027 
Vedlegg 3 Status på planoppgaver i forrige planstrategi 2020-2023 
Vedlegg 4 Innspill fra politiske partier 
Vedlegg 5 Synspunkter fra myndigheter - oppsummering og kommentarer 

 
 


